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Přítomno 17 členů Asociace soukromých neurologů ASN (viz prezenční listina)

MUDr. Pretl přivítal všechny přítomné členy ASN, kteří následně schválili navržený 
program VH                                                               

VH zvolila mandátovou komisi ve složení MUDr. Svobodová (předseda) a MUDr. 
Procházková 

VH schválila jednomyslně všechny členy přijaté výborem ASN za období od minulé 
valné hromady do 25.4.2014. MUDr. Svobodová sdělila, že ke dni konání VH má 
ASN 86 členů

Se zprávou o ekonomice ASN seznámila účastníky VH MUDr. Hlinková. Za rok 2013 
měla ASN příjmy z pouze z členských příspěvků. Tyto finance byly využity k tvorbě 
webových stránek a na ostatní provoz ASN (účetnictví, provozní náklady). 
Hospodaření skončilo v mírném přebytku. K 31.3. podala ASN daňové přiznání, 
hospodářský zisk ASN byl ponechán nerozdělen a bude využit v následujícím období
na provoz společnosti. VH se usnesla, že členský příspěvek na rok 2015 bude 
ponechán ve stávající výši 500 Kč. Členové ASN byly vyzváni k úhradě členského 
příspěvku za rok 2014.

Zprávu o činnosti ASN  přednesl MUDr. Pretl. Ve druhém roce své činnosti 
pokračovala ASN v hájení zájmů privátních neurologů, zybývala se především těmito
problémy:  
- Vykazování kódů myoskeletální medicíny:
Výbor reagoval na aktivitu Společnosti myoskeletální medicíny a ZPMV ohledně 
vykazování výkonů  21510 a 21520, které podle návrhu zmíněných subjektů mělo být
podmíněno požadavkem na doplňující školení nositelů výkonu, kteří absolvovali 
zkoušku před rokem 2004. Výbor ASN vyjádřil nesouhlasné stanovisko s touto 
aktivitou a podpořil kroky podniknuté Sdružením ambulantních specialistů (SAS). 
Tyto aktivity jsou nad rámec zákona 48/1997 Sb. a SZV (Seznam zdravotních 
výkonů).
- Opakované vykazování kódu 29240 
Výbor ASN vyjádřil nesouhlas s aktivitou OZP ohledně vykazování výkonu 29240 
v ambulantních neurologických praxích, kdy pojišťovna použila vlastního výkladu pro 
vykazování tohoto výkonu s odkazem na SZV. Výkony vykázané nad frekvenci 1 
výkon/1 den/1 URČ byly některým zdravotnickým zařízením retroaktivně odebírány a 
následně byla zařízení sankcionována. Výbor navrhl zrušení všech sporných 
pohledávek vůči dotčeným zdravotním zařízením a ujasnění výkladu u výkonu 29240
a jeho frekvenčního omezení na půdě odborné společnosti. Na základě této aktivity 
OZP oslovila předsedu ČNS a slíbila respektovat jeho stanovisko. ČNS ve svém 
vyjádření potvrdila možnost vykazovat kod 29240 opakovaně , stanovisko bylo na 
žádost ASN zveřejněno na webu. V současné době probíhá řízení mezi OZP a 
postiženými ambulancemi, v kterém se angažuje i SAS.  ASN vyzvala členy, aby u 



opakovaných kódů důsledně prováděli časování dle dikce Vyhlášky.                           
- Problematika Funkčních odborností v neurofyziologii                                                  
Výbor ASN podpořil názor, že FO by měla být předpokladem pro vykonávání metody.
Výbor dále požaduje uznání dokladu o EEG školení v IPVZ jako FO. Stran FO z 
EMG a EP žádá výbor vypsání dostatečného množství zkušebních termínů a 
zohlednění dlouhodobé praxe (podpořené autoritami z EMG) při vydávání FO.           
- Požadavek na iniciaci změny rozsahu vykazování kodu 06115                                   
Kód byl do roku 2013 určen pro praktické lékaře (PL) a jiné odborné lékaře, od roku 
2013 došlo ke změně a je určen jen pro PL. Výbor vyslovil po minulé VH názor, že 
jde o výkon autorské odbornosti 911, který vykazují sestry pracující v ordinacích PL a
jiných oš. lékařů s podmínkou je, že indikující lékař musí být zároveň i ošetřujícím 
lékařem, oš. lékař může indikovat výkony sester  pouze v souvislosti problémem, pro 
který převzal pacienta do péče. Výbor konstatoval, že vykazování výkonu by nemělo 
nic bránit. Výklad však nebyl akceptován pojišťovnou, proto bude ASN iniciovat 
opětovnou možnost zařadit kód pod odbornost 209.

ASN se účastnila Dohodovací řízení o hodnotě bodu na rok 2014, které bylo 
ukončeno, jako obvykle, nedohodou.

Dr. Pretl se pravidelně účastnil na jednáních výboru ČNS, byl jmenován členem 
Pracovní skupiny pro elektrofyziologické kódy při ČNS.

Výbor připravil pod vedením dr. Svobodové úpravu stanov dle nového Občanského 
zakoníku.

V následujícím období bude ASN pokračovat ve vytyčeném kurzu hájení zájmů 
soukromých neurologů. Jako hlavní témata se jeví problematika funkčních 
odnorností, problematika EMG, SZV, nové smlouvy s pojišťovnami. Prosazování 
svých cílů hodlá uskutečňovat v úzeké spolupráceci se SASem, ČNS a ČSKN.

MUDr. Kostka, který se pravidelně účastnil jako člen komise zasedání rady SASu, ve 
svém vystoupení účastníky  zrekapituloval kroky, které podniká SAS aby hájil zájmy 
praktických neurologů. 

VH schválila navrženou úprava stanov ASN s ohledem na navý Občanský zákoník – 
kterou vypracovala dr. Svobodová.

V diskusi se členové ASN vyjadřovali k probelmatice funkčních odborností (zazněla 
nesouhlasná stanoviska k vyžadování jaké-koliv dodatečné zkoušky k již uznaným a 
nasmlouvaným výkonům, byla oslovena ČLK s žádostí o právní rozbor) a k 
problematice opakovaného vykazování EMG kódů (nyní ve fázi smírčích řízení s 
OZP)

MUDr. Pretl ukončil VH poděkováním přítomným za účast.

MUDr. Martin Pretl, CSc.
Předseda ASN

Praha, 25.4.2014


